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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 19. april 2010 
stillet følgende spørgsmål nr. 297 (Alm. del) som hermed besvares. Spørgsmålet er 
stillet efter ønske fra Benny Engelbrecht (S).

Spørgsmål 297:
”Ministeren bedes på baggrund af artiklen "Plastikstoffer fra slanger og rør ender ofte i 
maden" fra Politiken.dk den 16. april 2010 vurdere, om fødevareindustrien er for 
langsom med at udskifte gamle ftalatholdige dele af produktionsapparatet, sådan som 
det i artiklen antydes af Jens Højslev Petersen fra DTU Fødevareinstituttet.”

Svar:
Fødevarestyrelsen har oplyst, at styrelsen ikke har informationer om status for 

virksomheders udskiftning af gamle dele af produktionsapparatet. De dele, der er 
blødgjort plast, skønnes dog at blive ældet hurtigere end fx rustfrit stål, og dermed at 
blive udskiftet hurtigere.

Fødevarestyrelsen har drøftet resultaterne af den i artiklen omtalte rapport fra DTU med 
erhvervet. I den forbindelse er erhvervet blevet gjort opmærksom på deres forpligtelser i 
forhold til at sikre, at grænseværdierne for indhold af phthalater overholdes. 
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